



Canadian Society for Chemical Engineering | *For Our Future*
Société canadienne de génie chimique | *Pour notre avenir*

2024 Canadian Society for Chemical Engineering (CSCHE) Call for Nominations

The Canadian Society for Chemical Engineering (CSCHE) is looking for an **Interim Director of Student Affairs**. This individual must be a member of the Society and will need to attend monthly virtual Board meetings as well as meetings and activities as required by their portfolio (see below). The person selected for appointment will assume the role immediately and hold it until the Annual General Meeting in October 2025; the position will be included in the standard call for nominations for the 2025-2026 Board term and the individual will be welcome to submit themselves for consideration; they are not automatically confirmed as director to a standard three-year term.

Should you wish to nominate yourself or another person, please send a 250-word statement outlining your involvement in the Society and experience with the portfolio terms, and an abbreviated, 2-page CV to CICAdmin@cheminst.ca by January 31, 2025. Please contact [Michael Cunningham](#), CSCHE Past President and Chair of the Nominating Committee, if you have any questions.

Interim Director of Student Affairs (Immediately – October 2025)

- Acts as the link between the CSCHE Board and the students in chemical engineering and related programs across Canada.
- Fosters the participation of the CSCHE undergraduate students in the activities of the society.
- Collaborates with Director of Student Affairs in the Canadian Society for Chemistry (CSC).
- Ensures the Department Heads, Faculty Advisors, Student Chapter Executives and chemical engineering students are informed of various student activities and opportunities within the Society.
- Ensures that all CSCHE student awards (graduate and undergraduate) are well publicized each year and **chairs most student award selection committees**.
- Participates in the Selection Committees for the CIC Award for Chemical Education and CIC Award for High School / Cégep Chemistry Teachers.
- Supports the Student Program Co-Chairs in developing and executing the student program for the annual CSCHE Conference (October 5-8, Montréal).
- Chairs the Student Chapter Presidents' meeting at the conference.
- Works with National Team staff to link students with career and outreach programs.



Canadian Society for Chemical Engineering | **For Our Future**
Société canadienne de génie chimique | **Pour notre avenir**

The CSChE Board is committed to inclusion and seeks to represent the diversity of the CSChE members. The Board strongly encourages nominations from/for all members including those who identify as women, 2SLGBTQIA+, BIPOC, and persons with visible, non-visible, partial and/or non-permanent disabilities.

Appel à candidatures 2024 de la Société canadienne de génie chimique (SCGCh)

La Société canadienne de génie chimique (SCGCh) est à la recherche d'un directeur intérimaire des affaires étudiantes. Cette personne doit être membre de la Société et devra assister aux réunions mensuelles du conseil d'administration virtuel ainsi qu'aux réunions et activités requises par son portefeuille (voir ci-dessous). Le poste sera inclus dans l'appel à candidatures standard pour le mandat du conseil d'administration 2025-2026 et la personne sera invitée à se soumettre à l'examen ; elle ne sera pas automatiquement confirmée en tant que directeur pour un mandat standard de trois ans.

Si vous souhaitez proposer votre candidature ou celle d'une autre personne, veuillez envoyer une déclaration de 250 mots décrivant votre implication dans la Société et votre expérience avec des mandats de portefeuille, ainsi qu'un CV abrégé de 2 pages à CICAdmin@cheminst.ca avant le 31 janvier 2025. Pour toute question, veuillez contacter [Michael Cunningham](#), ancien président de la SCGCh et président du comité de nomination.

Directeur intérimaire des affaires étudiantes (immédiatement - octobre 2025)

- Assure la liaison entre le conseil d'administration de la SCGCh et les étudiants en génie chimique et en programmes connexes au Canada.
- Favorise la participation des étudiants de premier cycle de la SCGCh aux activités de la société.
- Collabore avec le directeur des affaires étudiantes de la Société canadienne de chimie (SCC).
- Veiller à ce que les chefs de département, les conseillers de la faculté, les dirigeants des sections étudiantes et les étudiants en génie chimique soient informés des diverses activités étudiantes et des possibilités offertes par la Société.
- Veille à ce que tous les prix décernés aux étudiants de la SCGCh (diplômés et étudiants de premier cycle) soient bien annoncés chaque année et préside la plupart des comités de sélection des prix décernés aux étudiants.



Canadian Society for Chemical Engineering | **For Our Future**
Société canadienne de génie chimique | **Pour notre avenir**

- Participe aux comités de sélection du Prix ICC pour l'enseignement de la chimie et du Prix ICC pour les professeurs de chimie des écoles secondaires et des cégeps.
- Aide les coprésidents du programme étudiant à élaborer et à mettre en œuvre le programme étudiant pour la conférence annuelle de la SCGCh (du 5 au 8 octobre, à Montréal).
- Préside la réunion des présidents des sections étudiantes lors de la conférence.
- Travaille avec le personnel de l'équipe nationale pour mettre les étudiants en contact avec les programmes de carrière et de sensibilisation.

Le conseil d'administration du SCGCh s'engage en faveur de l'inclusion et cherche à représenter la diversité des membres du SCGCh. Le conseil d'administration encourage vivement les candidatures de tous les membres, y compris celles des femmes, des 2SLGBTQIA+, des BIPOC et des personnes souffrant d'un handicap visible, non visible, partiel et/ou non permanent.